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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Spraw Zagranicznych (nr 2)
25 listopada 2015 r.
Komisja Spraw Zagranicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Grze-
gorza Schetyny (PO), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący 
porządek dzienny:

– uzupełnienie składu prezydium Komisji,
– sprawy bieżące.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Łukasz Andrzejczyk, Piotr Babiński, 
Artur Kucharski – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO):
Otwieram posiedzenie Komisji Spraw Zagranicznych. Witam przybyłych posłów, zwłasz-
cza pana posła Przemysława Czarneckiego.
Porządek posiedzenia przewiduje uzupełnienie składu prezydium Komisji. Do obsa-

dzenia mamy  jedno miejsce zastępcy przewodniczącego. Przypominam, że na prośbę 
koleżanek i kolegów z Prawa i Sprawiedliwości przesunęliśmy kwestię wyboru ostat-
niego zastępcy przewodniczącego na dzisiejsze posiedzenia. Ten wakat musimy obsadzić. 
Dziś jest na to czas i w tym celu zostało zwołane posiedzenie Komisji. Dlatego dokonamy 
wyboru, a następnie chwilę porozmawiamy o planach, które są przed nami w perspekty-
wie najbliższych tygodni i również przyszłego roku, bo musimy także zacząć rozmawiać 
o planie pracy, ale o tym wszystkim jeszcze powiem.
Dla  formalności,  żeby wszystko było w porządku, muszę odczytać państwu okre-

śloną formułę, tę samą, która była przytaczana na poprzednim posiedzeniu. Komisja, 
na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu, powołuje i odwołuje członków prezydium 
w głosowaniu jawnym, większością głosów. Głosowanie jawne odbywa się przez podnie-
sienie ręki. Za obliczenie głosów są odpowiedzialni sekretarze Komisji. Wybór zostanie 
dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą większość głosów, tzn. więcej 
głosów za niż przeciw. Głosy wstrzymujące się nie są brane pod uwagę.
Kończąc prace rozpoczęte w poprzednim tygodniu, bardzo proszę przedstawiciela 

Klubu PiS o zgłoszenie kandydatury na stanowisko zastępcy przewodniczącego. Pani 
przewodnicząca Gosiewska, bardzo proszę.

Poseł Małgorzata Gosiewska (PiS):
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, szanowni państwo, w imieniu Klubu Parlamen-
tarnego Prawo i Sprawiedliwość chciałam zgłosić na funkcję zastępcy przewodniczącego 
Komisji posła Przemysława Czarneckiego. Stąd to ciepłe przywitanie na samym wstępie 
ze strony pana przewodniczącego.
Poseł Czarnecki pracował w naszej Komisji w poprzedniej kadencji Sejmu, a więc jest 

znany parlamentarzystom, którzy nie pierwszy raz zasiadają w składzie Komisji. Proszę 
o poparcie. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO):
Dziękuję bardzo. Czy pan poseł Czarnecki się zgadza?

Poseł Przemysław Czarnecki (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.
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Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO):
Jest  zgoda posła Czarneckiego. Rozumiem,  że jest  to jedyna kandydatura  zgłoszona 
przez  posłów  Prawa  i Sprawiedliwości.  Nie  ma innych  kandydatur.  Przystępujemy 
do głosowania.
Kto jest za przyjęciem wniosku o wybór na zastępcę przewodniczącego Komisji Spraw 

Zagranicznych pana posła Przemysława Czarneckiego? Proszę o podniesienie ręki. (16) 
Dziękuję. Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Informuję, że Komisja wybrała na zastępcę przewodniczącego pana posła Przemy-

sława Czarneckiego. Za oddano 16 głosów, nie było głosów przeciwnych, 2 posłów wstrzy-
mało się od głosu. Serdecznie gratuluję wyboru.
Czy ktoś z państwa chce zabrać głos w sprawach bieżących? Jeżeli nie, to informuję 

państwa, że na następnym posiedzeniu Sejmu zwołamy obrady Komisji Spraw Zagra-
nicznych. W ich  trakcie  zostanie  potwierdzony  plan  pracy  do końca  bieżącego  roku 
i przygotowana koncepcja planu pracy na rok przyszły. Prezydium Komisji spotka się 
z ministrem spraw zagranicznych i wystąpi do niego z prośbą o podanie, jakie ma ocze-
kiwania ze swojej strony. Taka była dotychczas norma. Inicjatywa wychodziła ze strony 
MSZ. Proszę jednak o zgłaszanie do sekretariatu Komisji planów i projektów na przy-
szłość, jeśli państwo uważacie, że coś jest na tyle ważne, iż należy to wpisać do planu 
pracy na nadchodzący rok. Komisja jest otwarta na tego rodzaju inicjatywy.
Proszę podać posłom adres poczty elektronicznej Komisji.

Sekretarz Komisji Piotr Babiński:
Adres e-mail  sekretariatu Komisji Spraw Zagranicznych znajduje  się na stronie  sej-
mowej. Brzmi on następująco: ksza@sejm.gov.pl. Poza tym informuję, że znajdujemy się 
w pokoju nr 215, w budynku K.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO):
Dziękuję bardzo. Rozumiem, że kwestia następnego posiedzenia Komisji została usta-
lona. Jeśli ktoś ma jakiś pomysł na pracę Komisji w nadchodzącym roku, to bardzo pro-
szę wysyłać go bezpośrednio do sekretariatu. Po naszej rozmowie z ministrem spraw 
zagranicznych, mówiąc naszej mam na myśli prezydium Komisji, poinformujemy pań-
stwa o miejscu i terminie kolejnego posiedzenia i o sposobie dalszego procedowania.
Czy są jakieś uwagi w związku z tą sprawą? Pan poseł Lenz, bardzo proszę.

Poseł Tomasz Lenz (PO):
Dziękuję bardzo. Oczywiście, plan pracy pozostaje planem pracy Komisji na przyszłość, 
ale są chyba sprawy bieżące, które interesują członków Komisji. Nie wiem, czy oprócz 
uzgodnienia planu nie można by reagować na rozwój bieżącej sytuacji, która ma na przy-
kład miejsce na Ukrainie. Od kilku dni coś tam się przecież dzieje. Chodzi mi o brak 
decyzji o sprzedaży Ukrainie gazu, a ta równocześnie odpowiada zamknięciem swojej 
przestrzeni powietrznej dla ruchu lotniczego rosyjskich statków powietrznych. Do tego 
dochodzi jeszcze wysadzenie w powietrze łączników energetycznych na Krym. Tam się 
naprawdę bardzo dużo dzieje i dlatego nie wiem, czy nie powinniśmy spotkać się w tej 
sprawie z OSW i sięgnąć do ich wiedzy na ten temat. Być może powinni oni spotkać się 
z Komisją Spraw Zagranicznych choćby po to, aby nas poinformować czym to grozi i jak 
wygląda sytuacja na tamtym obszarze. Interesujemy się bowiem sytuacją w Syrii, a tym-
czasem za naszą wschodnią granicą sytuacja się komplikuje i to bardzo.
Druga sprawa jest następująca. Zastanawiam się, czy pan przewodniczący nie powi-

nien uznać za konieczne zorganizowanie wspólnego posiedzenia Komisji Obrony Naro-
dowej i Komisji Spraw Zagranicznych w związku z sytuacją w Syrii i z tym co ma miej-
sce po zestrzeleniu rosyjskiego samolotu. Chodzi mi o reakcję NATO, o relacje NATO 
– Federacja Rosyjska. Uważam, że wspólne posiedzenie komisji sejmowych w tej sprawie 
mogłoby się odbyć. Moglibyśmy w jego trakcie ten temat przedyskutować. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO):
Jeśli  chodzi o tę kwestię,  to moje stanowisko  jest następujące. Najszybciej będziemy 
mieli do czynienia ze szczytem Unia Europejska – Turcja. Odbędzie się on w niedzielę 
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w Brukseli. Ten temat jest w tej chwili pilny. Poprosiłem, w związku z powyższym, mini-
stra spraw zagranicznych, aby przekazał nam stanowisko, z którym Polska tam pojedzie.
Myślę,  że w tej  chwili  wspólne  posiedzenia  komisji  nie  są wskazane.  Uważam, 

że na razie powinniśmy zdobyć więcej wiedzy na ten temat. Nie należy wykonywać żad-
nych nerwowych ruchów. Jeśli zaczniemy od razu od wspólnych obrad Komisji Obrony 
Narodowej i Komisji Spraw Zagranicznych, to będzie chyba zbyt poważny sygnał z naszej 
strony.
Skłaniam się do stanowiska, że powinniśmy zaczekać na wyjaśnienie sprawy turec-

kiej i ustalenia szczytu. Powinniśmy oczekiwać informacji na ten temat ze strony odpo-
wiedniego wiceministra czy nawet ministra spraw zagranicznych. Uważam natomiast, 
że dobrym pomysłem jest idea spotkania całej Komisji w Ośrodku Studiów Wschodnich. 
Szczegóły w tej  sprawie proponuję  zaplanować na kolejnym posiedzeniu.  Jestem za, 
ale powinniśmy podejść do rzeczy na spokojnie, w oparciu o pełną informację i tak, aby 
OSW przygotował się do tego, żeby nam pokazać przede wszystkim, w jaki sposób może 
ewoluować sytuacja na Wschodzie, szczególnie w kontekście ostatniego incydentu turec-
ko-rosyjskiego i innych zdarzeń, które mogą wystąpić w Syrii w najbliższej przyszłości, 
w najbliższych dniach lub tygodniach. A zatem spotkanie w OSW tak, ale jeśli chodzi 
o wspólne posiedzenie z Komisją Obrony Narodowej, to sugerowałbym, aby na razie tej 
rangi przedsięwzięć nie podejmować.
Czy są inne wnioski w sprawach różnych? Jeżeli nie ma, to bardzo dziękuję. Zamy-

kam posiedzenie.


